

Forum Perjanjian Malaysia: Hak Sabah - Anifah

Oleh Marianie bt. Mohd Hassan

Kota Kinabalu, 18 Mei - Forum Seranta dan Diplomasi Awam diadakan sekali lagi dalam siri kedua selepas siri pertama pada Mac lalu.

Forum kali ini masih menampilkan Datuk Seri Anifah Aman, Menteri Luar Negeri sebagai moderator dan juga salah seorang panel.

Forum yang dihadiri kira-kira 500 hadirin itu mendapat pelbagai reaksi serta pendapat daripada tetamu dan pelajar yang mengahdirinya.

Amy Gadarish Taisih, 22, pelajar tahun dua bidang Sejarah berpendapat forum kali ini tidak mempunyai banyak perbezaan dengan sebelumnya kerana masih membawa intipati topik yang sama.

"Perbezaan yang saya dapat lihat kali ini cuma kupasan yang lebih mendalam terhadap Perkara 20 Sabah," kata Amy.

Beliau tertarik untuk menyertai forum ini untuk kali keduanya kerana baginya selaku orang Sabah, beliau perlu mengambil tahu perihal Perkara 20 Sabah dan juga isu yang dikatakan berlaku ketirisan dalam memenuhinya.

"Forum ini menarik namun agak kurang peserta... mungkin kerana disebabkan oleh tajuk forum yang kurang menarik bagi mereka atau juga mereka menjangkakan forum kali ini sama sahaja dengan yang lalu," tambahnya.

Pada forum kali ini juga, Datuk Seri Anifah Aman yang sekali lagi menjadi moderator mengumumkan bahawa satu jawatankuasa khas akan ditubuhkan untuk membincangkan tentang isu berbangkit hak Sabah dan rakyat Sabah itu sendiri.

Beliau menyifatkan bahawa melalui forum ini ia dapat membantu menjawab sedikit sebanyak ketidakjelasan yang berlaku dalam kalangan masyarakat terutamanya dalam soal tuntutan keadilan dalam pemilikan kewarganegaraan.

"Nilai utama yang mampu saya perolehi dalam forum ini adalah perlunya Perkara 20 tersebut untuk diteliti semula dan pelaksanaannya juga perlu dilakukan dengan telus dan efisien untuk menjamin keadilan dan supaya tidak ada mana-mana rakyat Sabah yang berasa dianaktirikan dan tersisih oleh Kerajaan Persekutuan," kata beliau.

Bagi beliau juga, forum sebegini seharusnya tetap diadakan untuk mewujudkan masyarakat yang sedar dan peka akan perihal sejarah serta hak-hak mereka yang perlu diketahui.

"Saya amat menyukai forum ini kerana ia dapat membuka minda saya sebagai mahasiswi untuk berfikir secara lebih kritikal dan berusaha mendengar pendapat dari pelbagai pihak untuk mengelak timbulnya isu berat sebelah,"

"Pada pendapat saya, saya lebih bersetuju forum ini lebih kepada sebab untuk mengekspresikan pendapat dan juga untuk memperjelas dengan lebih terperinci 20 Perkara yang disebut-sebut," tambahnya.

Manakala bagi Fitriani Ridwan, 21, pelajar Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Perniagaan, beliau menyatakan bahawa ini adalah kali kedua beliau menghadiri forum ini.

"Forum kali ini bagi saya tidak jauh bezanya dengan siri pertama dahulu tetapi pada kali ini perbezaan yang saya dapat lihat adalah penyampaian mengenai Perkara 20 Sabah yang lebih mendalam dan cara penyampaian yang lebih baik dan santai berbanding yang lepas," kata beliau ketika ditemubual.

Bagi Fitriani, beliau menghadiri sekali lagi forum ini adalah kerana ingin mengetahui kesinambungan kupasan mengenai Perkara 20 Sabah daripada panel-panel yang hadir.

"Saya menantikan kupasan serta kritikan daripada tetamu serta hadirin yang ada... mungkin ada suatu pandangan dari perspektif baru yang dapat saya perolehi," kata beliau yang berasal dari Sabah.



Dr. Ramzah Dambul antara panel forum (empat dari kiri) bersama peserta yang hadir.

Beliau menyifatkan forum ini agak menarik tetapi sedikit kecewa kerana penyertaan kali ini tidak mendapat sambutan yang memberangsangkan seperti pada siri pertama sebelum ini.

Beliau turut mengatakan bahawa forum seperti ini berguna lebih-lebih lagi untuk menjelaskan serta memberi kefahaman terhadap sesebuah isu bagi mengurangkan pergeseran dalam kalangan masyarakat.

"Bagi saya, sangat wajar forum sebegini diadakan pada masa akan datang... sebagai medium untuk menyuarakan pandangan, kritikan serta ketidakpuasan hati tetapi melalui cara beretika dan beradab," tambah beliau lagi.

Fitriani juga memandang forum ini sedikit sebanyak berbau politik namun tidak menafikan forum ini bermanfaat serta bersandarkan pada paksi luahan pendapat dan pengetahuan.

Antara panel yang hadir ialah mantan Ketua Menteri Sabah, Datuk Seri Yong Teck Lee, Datuk Dr. Jeffrey Kitingan, pensyarah Fakulti Kemanusiaan, Seni dan Warisan (FKSW), Dr. Ramzah Dambul, peguam persekutuan, Edmund Bon, Ansari Abdullah dan Zainal Ajamain.